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     PROTOKÓŁ  Nr IX/15 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 27 sierpnia 2015 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 13 radnych.  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1320  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

• Pan Krzysztof Dziadul – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,   

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

• Pani Inga Lewicka – kierownik ŚDS „Odnowa” i ŚŚ „Tafla” 

• Pani Beata Pupin – starszy specjalista pracy socjalnej MGOPS w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Jan Mokrzycki – Radny Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Jarosław Bączkowski – Radny Rady Powiatu,    

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek 

Golas, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady.  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 24.06.2015r.  

3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.  

4. Sprawozdanie z działalności merytorycznej jednostek organizacyjnych Gminy za I półrocze 

2015 roku.  
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5. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2015 rok; 

2) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bobolice na lata 2015-2030; 

3)określenia metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalania stawki opłaty nieruchomości zamieszkałych;  

4) określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi nieruchomości zamieszkałych; 

5) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, terminu i miejscu składania deklaracji przez właścicieli nieruchomości 

zamieszkałych;  

6) uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta i gminy 

Bobolice;  

7) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi;  

8) zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego  Gminy 

Bobolice dla obszaru położonego w obrębach ewidencyjnych: Dobrociechy, Jatynia, 

Kłanino, Przydargiń i Różany; 

9) dofinansowania ze środków Gminy Bobolice projektów na prace  konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane z zakresu ochrony zabytków i opieki nad zabytkami        

w roku 2015;  

10) wezwania do usunięcia naruszenia prawa;  

11) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Bobolice;  

12) zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu nieruchomości gruntowej 

położonej na terenie gminy Bobolice;  

13) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia warunków udzielania bonifikaty od opłaty           

z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 

nieruchomości oraz wysokości stawki procentowej;  

14) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli 

realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym 

tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin oraz ustalenia wymiaru tygodniowego 

obowiązkowego pensum dla nauczycieli, którym powierzono stanowisko kierownicze;  



 3 

15) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze           

i specjalistyczne usługi opiekuńcze świadczone przez Miejsko – Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Bobolicach oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania;  

16) utworzenia odrębnych obwodów głosowania dla wyborców przebywających                       

w zakładzie karnym dla przeprowadzenia głosowania w wyborach do Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 25 

października 2015 roku.  

6. Trybuna sołecka. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

9. Zakończenie obrad. 

 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie uzupełnienia opisu granic okręgów wyborczych przyjętych Uchwałą Nr 

XVIII/165/12 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 25 maja 2012 r. w sprawie podziału 

Gminy Bobolice na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 

wybieranych w każdym okręgu jako 17 projekt uchwały. 
 

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad.   

 

Następnie Pani Burmistrz poprosiła o wprowadzenie kolejnego projektu uchwały zmieniający 

uchwałę w sprawie podziału Gminy Bobolice na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych jako 18 projekt uchwały.  

 

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad.   

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach                          

z dnia 24 czerwca 2015 roku.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas stwierdził, że protokół              

z VIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 24 czerwca 2015 roku był wyłożony 

do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu dzisiejszym 

na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz zaproponował 

przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  
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Protokół z VIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   

Sprawozdanie przedstawiła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza:  

Ostatnia sesja była 24 czerwca 2015 roku.  

* Finisz budowy rond w Bobolicach (czynności odbiorowe). 

W dniu 06.07.2015 r. oficjalnego odbioru inwestycji budowy dwóch rond w Bobolicach 

dokonała GDDGiA natomiast w dniu 13.07.2015 r. na godz. 9.00 zaprosiłam wszystkich 

naszych mieszkańców na oddanie do użytkowania tej inwestycji pod oficjalną nazwą 

„Poprawa bezpieczeństwa i płynności ruchu drogowego na DK11 i DK25 w województwie 

zachodniopomorskim w m. Bobolice". Inwestycja została zrealizowana sprawnie technicznie 

i terminowo. W tym miejscu jeszcze raz chciałabym podziękować wszystkim, bez wyjątku, 

którzy przyczynili sie do jej realizacji. Uważam, że jest to w ostatnich latach największa  

i strategiczna inwestycja dla naszego miasta. Dziękuję, tym wszystkim Państwu Radnym         

i Państwu Sołtysom, którzy byli na uroczystości 13 lipca; 

 

* Budowa wiaty w m. Dobrociechy. 

Rozpoczęte zostały prace budowlane przy budowie wiaty  

w Dobrociechach. Wiata wykonana będzie w konstrukcji drewnianej  

o bryle regularnego ośmioboku o powierzchni 80 m2.  Na prośbę mieszkańców sołectwa 

Dobrociechy lokalizacja wiaty została przeniesiona z parku w Dobrociechach na teren koło 

boiska sportowego. Planowany termin zakończenia realizacji - 28 luty 2016 r. Łączny koszt 

projektu, budowy i wszelkich uzgodnień, w tym wykonania dokumentacji projektowej to ok. 

120 tys. zł;  

 

*Budowa oświetlenia drogowego w ul. Świerczewskiego w Bobolicach wraz                       

z przebudową linii kablowej energetycznej.  

Zakończyły się prace związane z realizacją budowy linii kablowej energetycznej 0,4kV na 

ul. Świerczewskiego, Traugutta oraz na odcinku ul. Langiewicza realizowane przez firmę 

Energa Operator S.A. Oświetlenie w ul. Świerczewskiego: ułożono 560 mb kabla 

oświetleniowego 4 x 25 mm2, ułożono również rury osłonowe na wszystkich przejściach 

przez jezdnię i wjazdach na posesje mieszkańców. Trwa montaż dziewięciu lamp drogowych 

- jest to realizacja pierwszego etapu robót oświetleniowych. Wykonawca robót: Zakład 
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Instalatorstwa Elektrycznego Paweł Jaszczuk ul. Reja 1, 76-020 Bobolice. Zamontowane 

oświetlenie będzie stanowić własność Gminy.  

W tym miejscu chciałabym Państwu przedstawić wartości poszczególnych dotychczas 

wykonanych robót zrealizowanych w ul. Świerczewskiego i Traugutta: 

a. rozdział sieci ogólnospławnej - 610.284,62 zł, 

b. budowa linii kablowej energetycznej - ok. 1.300.000,00 zł, 

c. oświetlenie - etap I (projekt + 9 lamp) - 51.455,00 zł. 

RAZEM: 1.961.739,62 zł 

Olbrzymie środki wpompowane w dwie ulice tylko w tym roku. Zakres rzeczowy, który tak 

naprawdę nie został jeszcze kompleksowo zakończony. Do wykonania pozostały przecież 

kosztowne elementy drogowe (m.in. chodniki, jezdnia, nasadzenia, dalszy etap oświetlenia 

drogowego - jeszcze większy od tegorocznego etapu, oznakowanie); 

 

*Budowa wiat w m. Łozice Cegielnia na potrzeby mieszkań socjalnych. 

Zakończono budowę  wiat na drewno w Łozicach Cegielni na potrzeby lokali socjalnych. 

Zakupiono i zamontowano łącznie 11 wiat. Łączny koszt –8.767,18 zł brutto; 

 

*Spotkanie z mieszkańcami Kłanino, Kępiste i Jadwiżyn w sprawie organizacji od                

1 września br. dostarczania wody po wypowiedzeniu umów przez OHZ Kłanino. 

W dniu 20.08.2015 r. o godz. 17.30 w świetlicy w Kłaninie odbyło się spotkanie                      

z mieszkańcami miejscowości Kłanino, Kępiste i Jadwiżyn. Podczas spotkania przedstawiłam 

mieszkańcom tych miejscowości zasady funkcjonowania gospodarki wodnej od 1 września 

br. , tj. od dnia, w którym OHZ Kłanino zaprzestaje świadczyć usługę w zakresie dostarczania 

wody. Omówione zostały również nowe zasady dostarczania wody, warunki na jakich będzie 

świadczona ta usługa dla mieszkańców od 1 września br. Mieszkańcy zostali również 

zapoznani z zasadami ustalania ceny wody do końca roku i od nowego 2016 roku. 

Przedstawiłam również konieczne do realizacji plany inwestycyjne na najbliższe lata do 

wykonania przez spółkę RWiK w Białogardzie. W spotkaniu uczestniczyli również 

przedstawiciele spółki RWiK, w tym pani prezes Marianna Przychodni. 

Pokrótce: 

do końca roku cena wody nie ulegnie zmianie i mieszkańcy w dalszym ciągu będą płacić 5,00 

zł za 1 m3 wody. Jest to możliwe dzięki dopłacie gminy w wysokości 2,16 zł do każdego m3 

wody oraz upustowi Spółki RWiK w wysokości 3,04 zł do każdego m3 wody. Od nowego 

roku, tj. od 1 stycznia 2016 r. będzie obowiązywać mieszkańców Kłanina, Jadwiżyna                    

i Kępistego taka sama taryfa jak pozostałych mieszkańców gminy; 
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*Śniadanie biznesowe. 

13 lipca 2015r. o godz. 9.30 spotkałam się już po raz kolejny  

z przedsiębiorcami z terenu gminy Bobolice na „Śniadaniu Biznesowym”. Gościem 

specjalnym był Pan Stanisław Gawłowski Poseł na Sejm RP.  Spotkanie tradycyjnie 

zorganizowane zostało we współpracy z  Fundacją Centrum Innowacji Przedsiębiorczości             

w Koszalinie. Podczas spotkania Pan Stanisław Gawłowski przybliżył przedsiębiorcom 

zasady pozyskiwania środków unijnych, a następnie konsultant Centrum Biznesu w K-linie 

szczegółowo rozwinął temat i zaprezentował „Mapę Drogową dotacji - środki z funduszy 

europejskich”. W spotkaniu uczestniczyło 15 przedsiębiorców; 

 

*Zakończenie roku szkolnego 2014/2015 - uczeń na szóstkę oraz nagrody za wybitne 

osiągnięcia w konkursach naukowych, sportowych i kulturalnych dla uczniów z terenu 

miasta i gminy Bobolice w roku szkolnym 2014/2015. 

10 lipca 2015 r. o godzinie 10.00 w auli Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury w Bobolicach 

odbyła się uroczystość z okazji wręczenia nagród "Uczeń na szóstkę" oraz nagród za wybitne 

osiągnięcia w roku szkolnym 2014/2015 w konkursach naukowych, sportowych                       

i kulturalnych uczniom z terenu Miasta i Gminy Bobolice. Szczegółowe zasady przyznawania 

nagród określa Uchwała Nr XVIII/164/12 Rady Miejskiej w Bobolicach  

z dnia 25 maja 2012r. w sprawie przyjęcia "Lokalnego programu wspierania edukacji 

uzdolnionych uczniów szkół prowadzonych przez Gminę Bobolice". Nagrodę pod nazwą 

"Uczeń na szóstkę w Gminie Bobolice" otrzymało trzech uczniów, natomiast nagrody za 

wybitne osiągnięcia w konkursach naukowych, sportowych i kulturalnych otrzymało w sumie 

24 laureatów.  

Każdy nagrodzony uczeń otrzymał dyplom uznania oraz nagrodę rzeczową w wysokości 6-

krotności podstawowego zasiłku rodzinnego tj. 462 zł; 

 

*Budżet Obywatelski na rok 2016. 

Zgodnie z harmonogramem Budżetu Obywatelskiego na 2016 rok  - 15 czerwca rozpoczęło 

się głosowanie na wybrane przez Radę Budżetu projekty, które zakończyło się 20 lipca br.      

W wyniku głosowania ostatecznie do realizacji w 2016 roku przeszły projekty: 

I.  Kategoria Wieś 

MAŁE PROJEKTY  do 10 tys. złotych: 

a. ”Łozickie eldorado” - 536 głosów, 

b. „Miejsce wspólnych spotkań w Dobrociechach” - 118 głosów. 
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DUŻE PROJEKTY  do 70 tys. złotych: 

a. „Sołectwa w sieci” - integracja społeczności lokalnej”- 752 głosy. 

 

II.  Kategoria Miasto  

DUŻE PROJEKTY  do 70 tys. złotych: 

a. „Remont chodnika ul. Kochanowskiego” - 314 głosów; 

                    

*Drogi. 

1. Na drogach zostały wykonane:  

− droga gminna do Lubowa: uzupełnienie ubytków oraz ułożenie wierzchniej warstwy z 

kruszywa łamanego wraz z konserwacją odwodnienia (materiał przekazany przez 

Nadleśnictwo Bobolice),  

 

− zrealizowane zostały prace naprawczo-konserwacyjne na drodze dojazdowej 

Ubiedrze-Grotniki,  na drodze Chlebowo-Głodowa uzupełniono ubytki w nawierzchni,  

oraz odtworzono odcinek drogi dojazdowej Gozd (Stefanówka), 

 

− rozpoczęte zostały pracy związane z uzupełnieniem ubytków w drodze gminnej 

prowadzącej do m. Porost Kolonia, 

 

− odkrzaczenie dróg gminnych: wykonano Chlebowo-Głodowa, w trakcie jest  Trzebień 

i Radwanki – Chociwle, 

 

− wykoszenia poboczy dróg gminnych: ul. Spacerowa – Chociwle,  Łozice i Radwanki-

Chociwle. 

2. Trwają prace związane z przebudową przepustu w drodze gminnej w m. Nowe Łozice. 

 

3. Rozpoczęte zostały prace związane z budową miejsc parkingowych przy ul. Matejki. 

Zadanie realizowane przy współpracy Gminy ze Spółdzielnią Jutrzenka. Etap I 

 

4. ul. Zdrojowa w Bobolicach – trwają prace w zakresie oczyszczenia rowu oraz 

odkrzaczenie.   - wykonawcą wszystkich wyżej wymienionych robót jest ZUKiO.  
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5. W ramach współpracy Gminy i Wspólnoty mieszkaniowej LAS (przy ul. Leśnej w 

Bobolicach) został wybudowany chodnik o dł. ok 70 mb. Zakup materiałów  na to zadanie 

sfinansowała Wspólnota natomiast Gmina pokryła koszty związane z robocizną i nadzorem 

wykonywanych robót, które zrealizował nasz Zakład Usług Komunalnych i Oświatowych. 

 

6. Opracowana została dokumentacja związana z budową chodnika w ciągu drogi 

wojewódzkiej w m. Drzewiany. Realizacja I etapu  budowy chodnika jeszcze  w tym roku. 

Inwestorem jest ZZDW Koszalin; 

 

*Zmiana studium w obrębie Dobrociech, Jatynia, Kłanino, Przydargiń i Różany pod 

budowę farm wiatrowych. 

6 lipca br. odbyła się dyskusja publiczna na temat zmian zawartych  

w projekcie zmiany studium  uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

dla obszaru położonego  w obrębach ewidencyjnych: Dobrociechy, Jatynia, Kłanino, Różany, 

Przydargiń. W dyskusji uczestniczyły - oprócz przedstawicieli Gminy , Inwestora i autora 

dokumentu -   tylko 2 osoby . Projekt tego dokumentu był również  wyłożony w siedzibie tut. 

Urzędu. Osoby zainteresowane mogły składać wnioski/uwagi do projektu zmiany studium w 

terminie do 31.07.2015 r. W terminie tym nie wpłynęły żadne wnioski. Plany : 16 siłowni, 

każda o mocy 3,5 MW, wysokość całkowita do 200 m, wieża do 150m; 

 

*Azbest. 

„Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu miasta i gminy Bobolice – etap VI” - 

wybór wykonawcy robót nastąpił zgodnie z procedura na zamówienie do 30 tys. euro. 

Formularze ofertowe wraz z załącznikami zostały przesłane do sześciu Wykonawców. Termin 

składania ofert - 17.07.2015 r. do godz. 13:00. W dniu 23.07.2015 r. Zamawiający dokonał 

wyboru oferty najkorzystniejszej, tj. oferty złożonej przez ”EKO-MIX” Konstanty Spurek , 

ul. Grabiszyńska 163, 50 – 950 Wrocław – cena 41.042,60 zł brutto. Cena za 1 tonę z 

demontażem 680,00 zł brutto, bez demontażu 430,00 zł brutto. Umowa z Wykonawcą została 

podpisana w dniu 12.08.2015 r. Termin zakończenia realizacji zadania zgodnie z zawartą 

umową - 30.09.2015 r. Prace związane z demontażem przeprowadzone zostaną od 

10.09.2015 r. do 16.09.2015 r. Wywóz azbestu do 20.09.2015 r.; 

*Gminna ewidencja zabytków. 

Z końcem czerwca 2015 r. Gmina Bobolice podpisała umowę z Firmą Green Key z siedzibą 

w Poznaniu dotyczącą wykonania Gminnej ewidencji zabytków oraz Programu opieki nad 

zabytkami dla Gminy Bobolice. Ewidencja oraz program będzie zawierać informacje  
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o wszystkich zabytkach z prowadzonego przez Zachodniopomorskiego konserwatora 

zabytków rejestru oraz ewidencji zabytków, to są m.in. kościoły, parki, budowle, oraz 

budynki z „przed 1945 r.” W dniach 12-14 sierpnia br. w terenie przeprowadzone zostały 

prace terenowe mające na celu zebranie dokumentacji fotograficznej o zabytkach z terenu 

naszej gminy. Planowany termin wykonania ewidencji - 31.12.2015 r. Wykonanie wyżej 

wskazanego programu ewidencji jest dla gmin obowiązkowe i nastąpi zgodnie  

z ustawą z dnia 23 lipca 2003 r. o ochronie zabytków; 

 

*Negocjacje w ramach ppp - Budowa domu późnej starości  

w Bobolicach. 

Negocjacje w postępowaniu na wybór partnera prywatnego do realizacji przedsięwzięcia pn. 

„Budowa Domu Późnej Starości z zagospodarowaniem terenu w formule ppp w Bobolicach” 

nadal są w toku. Po zakończeniu pierwszej rundy negocjacyjnej pomiędzy Gminą Bobolice     

a Spółką Warbud PPP2 trwają wyjaśnienia robocze w ramach, których Kandydat przedstawiła 

swoje koncepcje realizacji przedsięwzięcia. Dyskusji podlegają przede wszystkim kwestie 

związane z ceną za pobyt pensjonariusza w planowanym obiekcie i poszczególnych 

składowych tej ceny oraz planowanych form współpracy. Spółka  

w zapisach proponowanych form współpracy obliguje Gminę Bobolice do kierowania osób 

wymagających opieki z Gminy Bobolice do planowanego obiektu. Porusza również kwestie 

konieczności nawiązania współpracy z gminami sąsiednimi i podpisania stosownych 

porozumień obligujących gminy sąsiednie do kierowania osób potrzebujących stałej opieki z 

ich terenu do DPS w Bobolicach w celu zabezpieczenia popytu.  W tej sytuacji gmina mając 

wątpliwości prawne oraz mając na uwadze zapis art. 65 ust.2 Ustawy o pomocy społecznej, 

który reguluje zasady kierowania osób potrzebujących stałej opieki do Domu Późnej Starości 

wystąpiła do Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej i Ministerstwa Gospodarki o opinię 

prawną. W opinii, gminy (ośrodki pomocy społecznej) mogą kierować osoby do domów 

pomocy społecznej innych niż prowadzone przez gminę, powiat lub podmiot uprawniony 

tylko w przypadku braku wolnych miejsc (biorąc pod uwagę teren całego kraju) w domach 

pomocy społecznej danego typu prowadzonych przez jednostki samorządu terytorialnego oraz 

działających na zlecenie jednostek samorządu terytorialnego.  Z tego wynika, że regulacje 

ustawy o pomocy społecznej mogą stanowić znaczącą barierę dla gmin, co do swobody 

kierowania osób wymagających opieki do niepublicznych zakładów opieki. Wobec 

powyższego, mając na uwadze prawne aspekty postępowania oraz konieczność wyjaśnienia 

budzących wątpliwości regulacji wynikających z ustawy o pomocy społecznej, prace nad 

opracowaniem stanowiska Gminy Bobolice zostały wstrzymane.  
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W dążeniu do wyjaśnienia zapisów ustawy Gmina ma pełne poparcie Sp. Warbud PPP2 

zainteresowanej realizacją w Bobolicach budowy DPS w formule ppp; 

 

*Strategia ZIT ostatecznie przyjęta. 

Prace nad finalizacją dokumentu - Strategia Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 

Koszalińsko - Kołobrzesko - Białogardzkiego Obszaru Funkcjonalnego, dobiegły końca. 

Strategię ostatecznie przyjęto w dniu 9 lipca Uchwałą Nr 3/2015 Komitetu Sterującego, na 

który składają się przedstawiciele wszystkich 19 gmin wchodzących w skład obszaru 

funkcjonalnego ZIT. Strategia to pierwszy krok do realizacji wybranych projektów unijnych 

gmin w obecnej perspektywie 2014-2020 w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Zachodniopomorskiego. Pula środków na realizację przedsięwzięć  

w gminach to 40 milionów euro. Zostaną one przeznaczone m.in.: na dozbrajanie stref 

ekonomicznych, budowę dróg, chodników i szlaków rowerowych, a także rozwój szkolnictwa 

podstawowego i zawodowego, wspieranie nowoczesnych technologii. W ramach Strategii, po 

wnikliwej analizie potrzeb oraz wytycznych programowych, które należy bezwzględnie 

spełnić, Gmina Bobolice założyła do realizacji w drodze pozakonkursowej projekty dot.: 

1.uzbrojenia strefy inwestycyjnej w Bobolicach - etap I, 

2.przebudowy drogi powiatowej Świelino - Dargiń - Grzybnica.  

Dodatkowo, już w drodze konkursowej, staramy się o pozyskanie środków na projekty 

związane ze szkolnictwem ogólnym i zawodowym.  

Pierwsze nabory ruszą najprawdopodobniej jeszcze w tym roku; 

 

*Dni Bobolic 2015. 

Program tegorocznych obchodów dni miasta był bardzo bogaty, i tak  

w tegorocznych Dniach Bobolic wystąpiły zespoły działające w ramach Miejsko - Gminnego 

Ośrodka Kultury w Bobolicach: "Ziemia Bobolicka", "Ladies", Kapela Podwórkowa 

"Chocielanie", "Remont", Grupa tańca współczesnego "ZUMBA" - grupę prowadzi Pani 

Natalia Oleksy. Gościnnie wystąpił zespół taneczny „Dancing Angels”  

z partnerskiego miasta Demmin. W tym roku gościliśmy m.in.: Dariusza Rosati - Europoseła, 

Piotra Zientarskiego Senatora RP, Mariana Hermanowicza - Starostę Koszalińskiego, Zofię 

Griaznową - Starostę partnerskiej Gminy Jaszuny, Michala Kocha - Burmistrza partnerskiego 

miasta Demmin wraz z Ernstem Wellmerem Honorowym Obywatelem Bobolic. Z okazji 20-

lecia partnerstwa między Bobolicami                a Demminem, nasi goście - Burmistrz Michael 

Koch wraz z towarzyszącą delegacją podarowali bujak - zabawkę na plac zabaw. Bujak został 

zamontowany na placu zabaw          w Poroście. 
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Po oficjalnym otwarciu przyszedł czas na gwiazdę wieczoru. Na bobolickiej scenie wystąpił 

MESAJAH. Mieszkańcy bawili sie do wczesnych godzin rannych. tegoroczne dni należy 

zaliczyć do bardzo udanych; 

 

*Wycieczka Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych do Trójmiasta  

i na Kaszuby. 

Członkowie Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych z terenu Miasta  

i Gminy Bobolice w dniach od 1.07.2015 r. do 3.07.2015 r. uczestniczyli w niezwykle 

interesującej wycieczce do Trójmiasta i na Kaszuby zorganizowanej przez Gminę Bobolice. 

W trzydniowym programie znalazły się m.in. następujące atrakcje: wizyta w Centrum Nauki 

„Experyment” w Gdyni, zwiedzanie starówek Gdańska, Gdyni, Sopotu, zwiedzanie terenów 

dawnej Stoczni Gdańskiej, wizyta w gdańskim zoo, zwiedzanie  Skansenu Budownictwa 

Drewnianego w Szymbarku (domu do góry nogami, domu sybiraka, bunkru Gryfa 

Pomorskiego), zwiedzanie Zamku Krzyżackiego w Bytowie; 

 

*Polsko – niemiecka wymian młodzieży. 

W dniach 27.07.- 05.08.2015 r. polsko - niemiecka grupa dzieci  

i młodzieży z miast partnerskich Bobolice i Demmin wypoczywała  

w Ośrodku Wypoczynkowym EDEN w Poroście. Spotkanie to odbyło się już po raz 

dwudziesty. Jubileusz ważny, tym bardziej, że nasze miasta partnerskie obchodzą w tym roku 

20-lecie współpracy. Podczas 10 dni; liczba młodzieży = 40 osób ( 20 Polaków + 20 

Niemców pobyt w Poroście młodzi ludzie mieli okazję wziąć udział w rozlicznych 

wycieczkach i konkursach. Projekt pt. Polsko - niemieckie spotkanie młodzieży partnerskich 

miast Bobolice i Demmin "Poznaj swojego sąsiada" był współfinansowany przez 

Stowarzyszenie Gmin Polskich Euroregionu Pomerania ze środków Polsko - Niemieckiej 

Współpracy Młodzieży; 

 

*Jarmarku Odpustowym 

W sobotę 15 sierpnia 2015 roku, na placu parafialnym w Bobolicach, odbył się IX już 

Jarmark Odpustowy. Organizatorem imprezy było Stowarzyszenie Aktywności Społeczno - 

Artystycznej „PO DRODZE” oraz Miejsko – Gminny Ośrodek Kultury w Bobolicach. 

Impreza wypełniona była wystawami twórców i rękodzielników, obfitowała  

w liczne konkursy i zabawy integracyjne, a także w występy zespołów artystycznych 

funkcjonujących przy MGOK w Bobolicach oraz Zespołu „Jarzębiny” z Jelenia. Gwiazdą 

imprezy, która poderwała wszystkich do tańca był zespół „HULA-GULA”; 
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*Koncerty organowe w ramach Międzynarodowego Festiwalu Organowego                      

w Koszalinie. 

Za nami już zaplanowane na ten rok w ramach 49 Międzynarodowego Festiwalu Organowego 

dwa koncerty. Gościliśmy artystów z Francji, Węgier i Białorusi. Pierwszy koncert odbył się 

w dniu 26 lipca o godz. 18.30. Wystąpiła Francuzka organistka Celine Malnoury  z  Lyonu 

oraz Wiolonczelowy Visegrad Cello Quartet. Kwartet składał się  

z wiolonczelistów z Czech, Polski, Słowacji i Węgier. Zespół prezentował  dorobek 

muzyczny każdego z czterech krajów Grupy Wyszehradzkiej. 

13 sierpnia o godz. 18.30 gościliśmy węgierskiego organistę, dyrygenta  

i kompozytora Szilwesztra Rostettera. Koncertował w wielu krajach Europy i za oceanem. 

Wystąpił także Państwowy Chór Ludowy i. M.K. Ogińskiego w Smargoniu (Białoruś). Po 

koncercie w kościele chór dał prawdziwy show na placu parafiadowym. Przepięknej ludowej 

muzyce towarzyszył także młodzieżowy balet. Dla wielu mieszkańców Bobolic  

i gości przeżyte koncerty to prawdziwa muzyczna uczta. Miejmy nadzieję, że podobnych 

artystów gościć będziemy i podziwiać w następnym roku; 

 

*Zaproszenie na konsultacje społeczne Lokalnej Strategii Rozwoju. 

W dniu 25 września w godz.  9 - 10 przed sesją RM odbędą się konsultacje społeczne 

Lokalnej Strategii Rozwoju opracowywanej dla gmin należących do Środkowopomorskiej 

Grupy Działania w ramach inicjatywy LEADER na lata 2014 - 2020, która umożliwi 

pozyskanie środków finansowych na realizację zadań, inwestycji, wydarzeń  

i wszelkich inicjatyw mających wpływ na rozwój naszego terenu oraz poprawę jakości życia.  

Program konsultacji: 

1. Prezentacja głównych wniosków diagnozy obszaru LSR, 

2. Prezentacja projektu analizy SWOT, 

3. Prezentacja projektu celów LSR wraz ze zgromadzeniem uwag społeczności 

lokalnej. 

Prosimy o rozpowszechnianie powyższej informacji i serdecznie zapraszamy do 

udziału w konsultacjach; 

 

*Zaproszenie na Dożynki 2015. 

Serdecznie Państwa zapraszam na tegoroczne Dożynki Gminne, które odbędą się 5 września 

na placu rekreacyjnym w Bobolicach. Dożynki rozpoczną się mszą św. polową o godz. 16.00. 

Od godz. 17.00 - ceremoniał dożynkowy, w tym m.in. wręczenie gratulacji - Bobolickie Łany 
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- za prowadzenie działalności rolniczej powyżej 25 lat, nadanie tytułu Aktywna Kobieta 

Wiejska Gminy Bobolice 2015, nadanie Srebrnego Krzyża Zasługi Panu Anatolowi 

Szybistemu przez Wicewojewodę Zachodniopomorskiego. W ramach dożynek odbędzie się 

loteria fantowa organizowana przez OSP Bobolice (zbiórka przeznaczona na zakup zestawu 

medycznego). Gwiazda wieczoru - BASTA. ZAPRASZAMY do udziału w uroczystości!; 

 

*20 lipca wizyta w Gdańsku ENERGA - budowa farm wiatrowych na terenie gm. Bobolice: 

Gozd (16 siłowi wiatrowych) i Drzewiany (13 siłowni wiatrowych) każda o mocy 3 KW. 

Temat powrócił i idzie do przodu, będzie wszczynany proces pozwolenia na budowę; 

 

*30 lipca wspólne spotkanie sołtysi + radni + Burmistrz i Wiceburmistrz na temat dziś 

wprowadzanych projektów uchwał dotyczących gospodarki odpadami, Budżetu 

Obywatelskiego 2016, parkowanie w centrum miast;  

 

*3 sierpnia w UM odbyło się wspólne potkanie w składzie Burmistrz, Starosta Koszaliński 

M. Hermanowicz, Dyr PZD M. Zwoliński nt wspólnej realizacji zadania dotyczącego budowy 

prawie 4 km odcinka drogi powiatowej Świelino- Grzybnica ze środków UE i powiatu; 

 

* Sprzedaż udziałów PGK na kwotę 83,400 zł za 139 udziałów.  

Zgodnie z Uchwała Rady Miejskiej Pani Burmistrz poinformowała, że w dniu 27 lipca 2015 

roku Gmina Bobolice sprzedała na rzecz Miasta Koszalina 139 udziałów w kapitale 

zakładowym PGK Koszalin o wartości 83,400 zł. Taka decyzja była poparta pozytywną 

opinią Komisji ds. Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju Rady Miejskiej w 

Bobolicach. Wykupienie udziałów od PGK wynikało to z konieczności takiej, że PGK 

Koszalin miał realizować inwestycję pod nazwą: „System gospodarki odpadami, budowa 

zakładu termicznego przekształcania odpadów dla miast i gmin Pomorza Środkowego”. Ta 

inwestycja do realizacji nie doszła, w związku z tym należało uznać, że udział gminy 

Bobolice i trzymanie środków tylko po to, by być udziałowcami PGK nie jest zasadne z 

punktu widzenia ekonomicznego.  

 

Ad. 4. Sprawozdanie z działalności merytorycznej jednostek 

organizacyjnych Gminy Bobolice za I półrocze 2015 roku.   
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Informacje dotyczące pracy Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła 

Pani Beata Pupin starszy specjalista pracy socjalnej. Informacje stanowią załącznik do 

protokołu.  

Pan Krzysztof Sitarz przedstawił sprawozdanie Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury w 

Bobolicach. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Następnie głos zabrała Pani Ewa Sabatowicz Dyrektor Miejsko – Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Bobolicach. Przedstawione informacje stanowią załącznik do protokołu.  

Pan Jan Rewkowski omówił sprawozdanie z zakresu działalności Zakładu Usług 

Komunalnych i Oświatowych w Bobolicach. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 5-cio minutową przerwę.  

Po przerwie Przewodniczący Rady Miejskiej przywitał pana Alexa Lacroix zainteresowanego 

inwestora budową farmy wiatrowej na terenie gminy Bobolice.  

 

Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok 

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów             

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

2) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2015-

2030.     

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.   

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

3) w sprawie ustalenia określenia metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalania stawki opłaty nieruchomości zamieszkałych.    

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater.    

Po przeanalizowaniu dotychczas funkcjonujących zasad gminnego systemu gospodarki 

odpadami komunalnymi oraz przepisów ustawy o utrzymaniu czystości i porządku                     

w gminach, proponuje się: 

1. ustalenie miesięcznej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

zbieranymi i odbieranymi w sposób selektywny w zależności od liczby osób (10 

zł/os*m-c) przy jednoczesnym zatrzymaniu stawki opłaty dla 5 osób i więcej,  

2. ustalenie wyższej miesięcznej stawki opłaty, jeżeli odpady nie są zbierane i odbierane                      

w sposób selektywny w wysokości 18 zł na jedną osobę. 

Zaproponowane nowe zasady określania metody i ustalania stawki opłat za gospodarowanie 

odpadami wynikają, m.in. z: 

1. ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, zgodnie z którą Rada Miejska nie 

ma możliwości ustanawiać m.in. dopłat dla właścicieli nieruchomości, spełniających 

określone przez nią kryteria, czyli np. dopłat dla rodzin wielodzietnych wobec czego 

proponuje się rozwiązanie, które różnicuje stawkę opłaty jednocześnie preferując rodziny 

wieloosobowe, 

2. konieczności osiągnięcia przez gminę określonych ustawą coraz bardziej 

rygorystycznych  poziomów recyklingu i przygotowania do ponownego użycia 

poszczególnych frakcji odpadów,  

3. potrzeby dalszego zwiększania procentowego udziału osób, które zbierają odpady w 

sposób segregowany, co będzie miało bezpośrednie przełożenie na ochronę środowiska w 

Gminie Bobolice. 

Stawki opłat stanowią wyłącznie prognozowane koszty związane z funkcjonowaniem 

gminnego systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. 

Zmiany obowiązują od dnia 1 stycznia 2016 roku.  

 
Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                  

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  
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4) w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi nieruchomości zamieszkałych.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater.  

Zmiany w uchwale wynikają ze zmian ustawy o utrzymaniu czystości i porządku                 

w gminach wprowadzonych w dniu 17 stycznia 2015 r. oraz konieczności dostosowania 

zapisów uchwały  do obowiązujących przepisów prawa.  

Zgodnie z aktualnym brzmieniem art. 6l w/w ustawy Rada wskazuje                             

w przedmiotowej uchwale czy opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi uiszcza się 

z dołu czy z góry. 

W związku z licznymi błędami dotyczącymi określania przez mieszkańców w tytułach 

przelewów prawidłowych miesięcy, za jakie opłata jest wnoszona, a co za tym idzie 

koniecznością księgowania wnoszonych opłat zgodnie z dyspozycją wpłacających pomimo 

braku opłat za wcześniejsze miesiące, proponuje się, aby opłata za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi była wnoszona z dołu za dany miesiąc w terminie do ostatniego dnia każdego 

miesiąca. 

 Wysokość stawek (podstawowej - za odpady zmieszane i obniżonej – za odpady 

segregowane ) została określona w odrębnej uchwale w sprawie określenia metody ustalania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty. Natomiast 

wzór deklaracji, na podstawie której opłata będzie naliczana – został podany w uchwale w 

sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, terminu i miejscu składania deklaracji przez właścicieli nieruchomości 

zamieszkałej.  

 Uchwała stanowi akt prawa miejscowego i jest podstawą prowadzenia dalszych 

działań mających na celu realizację gminnego systemu gospodarki odpadami komunalnymi w 

gminie Bobolice.   

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                  

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  

 



 17 

5) w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, terminu i miejscu składania deklaracji przez właścicieli 

nieruchomości zamieszkałych.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołwicz Skarbnik Gminy.   

Wprowadzono autopoprawkę.  

Zgodnie z art. 6n ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku                  

w gminach (Dz. U. z 2013 r., poz. 1399 ze zm.) Rada Miejska, uwzględniając konieczność 

zapewnienia prawidłowego obliczenia wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ułatwienia składania deklaracji, określa w drodze uchwały wzór deklaracji 

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości zamieszkałych. 

Zgodnie z art. 11 ustawy z dnia 28 listopada 2014 r. o zmianie ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2015 r., poz. 87), 

uchwała określająca wzór deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi zachowuje moc na okres, na jaki została wydana jednak nie dłużej niż przez 18 

miesięcy od dnia wejścia w życie powyższej ustawy, tj. do dnia 1 sierpnia 2016 roku. 

W związku z powyższym, konieczne jest uchwalenie nowej uchwały określającej 

wzór deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Wzór deklaracji obejmuje objaśnienia dotyczące sposobu jej wypełnienia oraz pouczenie,                         

że deklaracja stanowi podstawę do wystawienia tytułu wykonawczego. Uchwała zawiera 

także informację o terminach i miejscu składania deklaracji jak i określa warunki i tryb 

składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

 W związku z powyższym podjęcie przedmiotowej uchwały jest uzasadnione.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                  

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  

 

6) w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 

i gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater.  
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Zgodnie z art. 4 ust. 1 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości                

i porządku w gminach (tekst jednolity Dz. U. z 2013 r. poz. 1399 ze zm.), Rada Miejska, po 

zasięgnięciu opinii państwowego powiatowego inspektora sanitarnego uchwala regulamin 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy, stanowiący prawo miejscowe.  

Zgodnie z art. 11 ustawy z dnia 28 listopada 2014 r. o zmianie ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2015 r., poz. 87), 

regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie gminy zachowuje moc na okres, na jaki 

został wydany jednak nie dłużej niż przez 18 miesięcy od dnia wejścia w życie powyższej 

ustawy, tj. do dnia 1 sierpnia 2016 roku. 

W związku z powyższym, konieczne jest uchwalenie nowego Regulaminu. 

Przedkładany projekt Regulaminu określa szczegółowe zasady utrzymania czystości                     

i porządku na terenie gminy Bobolice i jest zgodny z nowelizacją ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach z dnia 28 listopada 2014 r., oraz pakietem uchwał gminnego 

systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, w tym z uchwałą w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

Mając powyższe na uwadze zasadnym jest podjęcie przedmiotowej uchwały. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                  

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

7) w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych i zagospodarowania 

tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater.  

Zgodnie z delegacją ustawową do wyłącznej kompetencji rad gmin należy określenie,  

w drodze uchwały stanowiącej akt prawa miejscowego, szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, w szczególności ilości odpadów 
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komunalnych odbieranych od właściciela nieruchomości, częstotliwości odbierania odpadów 

komunalnych od właściciela nieruchomości i sposobu świadczenia usług przez punkty 

selektywnego zbierania odpadów komunalnych. 

Nie określono żadnego limitu dla ilości odbieranych odpadów zmieszanych oraz 

zebranych w sposób selektywny z tymże w każdej ilości będą odbierane wyłącznie odpady 

budowlano-remontowe i rozbiórkowe z remontów stanowiących odpady komunalne, na które 

nie trzeba uzyskać pozwolenia na budowę zgodnie z ustawą Prawo Budowlane. Przyjęcie 

takiego rozwiązania wpłynie na ograniczenie zjawiska dzikich wysypisk, spalania oraz 

podrzucania odpadów. Ograniczono jedynie ilość zużytych opon do 4 sztuk rocznie oraz ilość 

odpadów zielonych przyjmowanych przez punkty selektywnej zbiórki odpadów 

komunalnych. Odpady powstające w gospodarstwach domowych w sposób regularny tj. 

zmieszane odpady komunalne, odpady z papieru, szkła, tworzywa sztucznego wraz z metalem 

i opakowaniami wielomateriałowymi oraz odpady ulegające biodegradacji odbierane będą ze 

stałą, określoną w harmonogramie częstotliwością bezpośrednio z posesji. Pozostałe odpady 

wytwarzane w gospodarstwach domowych, które mieszkańcy zobowiązani są zbierać w 

sposób selektywny będą odbierane przez punkt mobilny z poszczególnych nieruchomości lub 

mogą być bezpłatnie przekazane do stacjonarnego Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów 

Komunalnych. W tym wypadku mieszkańcy pokrywają jedynie koszty dostarczenia tych 

odpadów do punktu.  

Uchwała, zgodnie z wymaganiami określonymi przez ustawodawcę, określa: 

1) ilość odpadów komunalnych odbieranych od właściciela nieruchomości w zamian 

za uiszczoną opłatę; 

2) szczegółowy sposób i zakres świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów,              

w tym częstotliwość odbioru odpadów; 

3) sposób świadczenia usług przez punkty selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych; 

4)  tryb i sposób zgłaszania przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych 

przypadków niewłaściwego świadczenia usług przez przedsiębiorcę 

odbierającego odpady komunalne od właścicieli nieruchomości zamieszkałych 

lub przez prowadzącego punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych. 

Zakres świadczonych usług został tak zaplanowany, aby w jak najbardziej efektywny 

sposób, środki uzyskane z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

przeznaczyć na organizację i realizację systemu gospodarki odpadami komunalnymi 

dogodnego dla mieszkańców. 
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Uchwała w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług                 

w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych stanowi akt prawa 

miejscowego i jest bezpośrednio powiązana z uchwałami w sprawie opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, wzoru deklaracji oraz terminu, częstotliwości i 

trybu uiszczania opłaty.  

Zmiany w uchwale wynikają ze zmiany ustawy o utrzymaniu czystości i porządku                 

w gminach z dnia 28 listopada 2014 r. oraz konieczności dostosowania zapisów uchwały                 

do obowiązujących przepisów prawa. 

 
Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                  

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

8) w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Bobolice dla obszaru położonego w obrębach ewidencyjnych: 

Dobrociechy, Jatynia, Kłanino, Przydargiń i Różany.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

 Projekt zmiany studium sporządzony został w oparciu o uchwałę Rady Miejskiej  

w Bobolicach Nr XXXI/288/13 z dnia 24 września 2013 r. w sprawie przystąpienia  

do sporządzania zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Bobolice dla obszaru położonego w obrębach ewidencyjnych: 

Dobrociechy, Jatynia, Kłanino, Przydargiń i Różany (uchwała inicjująca). Powyższa uchwała 

Rady Miejskiej nie stanowi uchwały w sprawie aktualności studium, o której mowa w art. 32 

ust. 2 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. W związku z tym zmiana 

studium będąca przedmiotem niniejszej uchwały obejmuje wyłącznie zmiany w zakresie 

przestrzennym w granicach określonych w załączniku graficznym do uchwały inicjującej  

i w zakresie zagadnień dotyczących obszaru i przedmiotu zmiany a także zagadnień 

wynikających ze zmian powszechnie obowiązującego prawa. Nie stanowi zatem całościowej 

aktualizacji studium 

Zmiana studium przeprowadzona została w trybie art. 11 ustawy z dnia  

27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. W zmianie studium 

rozpatrzono wnioski o zmianę studium a także wszystkie wnioski i uwarunkowania zgłoszone 

na etapie prac projektowych. Projekt zmiany studium poddany został opiniowaniu  

i uzgodnieniom zgodnie z wymogami art. 11 pkt. 5-6 ustawy. Zgodnie z art. 46 pkt 1 ustawy  

z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, 
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udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko 

(tekst jednolity Dz. U. z 2013 r., poz. 1235 z późn. zm.) przeprowadzona została strategiczna 

ocena oddziaływania na środowisko. Zgodnie z art. 51 powyższej ustawy sporządzona została 

prognoza oddziaływania na środowisko. Zgodnie z art. 54 ust. 1 projekt zmiany studium wraz 

z prognozą oddziaływania na środowisko poddany został opiniowaniu przez Regionalnego 

Dyrektora Ochrony Środowiska i Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego. 

Projekt zmiany studium uwzględnia przedstawione opinie. Projekt zmiany studium zgodnie         

z wymogami art. 11 pkt 10-11 ustawy wyłożony został w dniach  

17.06.2015-9.07.2015 r. do publicznego wglądu a w dniu 6.07.2015 r. odbyła się dyskusja 

publiczna nad zawartymi w zmianie studium ustaleniami. W okresie przyjmowania uwag  

do projektu zmiany studium nie wpłynęły żadne uwagi.  

 

Radny Zdzisław Strzelczak zapytał jakie będą te wiatraki, czy będą one kołowe czy o innej 

technologii ? 

Odpowiedzi udzielił Pan Alex Lacroix będą to wiatraki kołowe, nowoczesna technologia 

dopiero wchodzi na rynek. Jeden wiatrak zabija mniej ptaków niż ludzie jeżdżąc 

samochodami. Farma będzie miała o 2 wiatraki mniej ponieważ jadą do Dobrociech po lewej 

stronie pojawiły się żurawie i należy to uszanować. Wiatraki będą kołowe o rozmiarze 

mniejszym niż było przewidziane na początku.  

 

Sołtys sołectwa Dobrociechy Rafał Kaczmarek zapytał czy można wiatraki oddalić od 

budynku, oddalić je o 1 wiatrak? Pierwszy wiatrak znajduje się 800 m od pierwszej 

zabudowy. 

Odpowiedzi udzielił Pan Alex Lacroix wszystkie ustawienia wiatraków są zgodne z prawem, 

gdzie prawo nakazuje 45 decybeli dla budynków jednorodzinnych 40 decybeli dla 

wielorodzinnych – takie jest prawo. Pan sołtys uczestniczył we wszystkich spotkaniach i 

wiedział od początku o tych odległościach.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Golas zapytał czy nie można przychylić się do prośby 

mieszkańców i oddalić te wiatraki o np. 200 m?  

Pan Alex Lacroix powiedział, że jest dość często w Dobrociechach i rodzi się pytanie kiedy 

będą te wiatraki? Zasada jest taka, że jeżeli przesuniemy 1 wiatrak to wszystkie pozostałe też 

należy przesunąć, są to naczynia połączone. Jeden wiatrak zabiera wiatr dla drugiego.  

 

Radny Zdzisław Strzelczak zapytał ile tych wiatraków będzie? 
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Pan Alex Lacroix powiedział, że realnie po rozmowach z RDOŚ to 12-13 wiatraków.  

 

Sołtys Rafał Kaczmarek zapytał czy cień śmigła będzie miał wpływ na mieszkańców?  

Pan Alex Lacroix powiedział, że przy tej odległości nie ma to żadnego znaczenia dla 

mieszkańców.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                  

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

9) w sprawie dofinansowanie ze środków Gminy Bobolice projektów na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane z zakresu ochrony zabytków i 

opieki nad zabytkami w roku 2015.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pan Wiceburmistrz Grażyna Wiater.  

Na dofinansowanie ze środków Gminy Bobolice projektów na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane z zakresu ochrony zabytków i opieki nad zabytkami w 

roku 2015 zaplanowano w budżecie Gminy kwotę 5.000 zł. Do dnia zakończenia naboru 

wniosków  

o udzielenie ze środków gminy Bobolice dotacji na prace konserwatorskie restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków do tutejszego Urzędu 

Miejskiego w Bobolicach wpłynęły dwa wnioski, tj.:  

1. Parafia Rzymskokatolicka pw. Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny                        

w Bobolicach dla zabytkowego kościoła filialnego pw. Bożego Ciała w Kurowie 

gmina Bobolice - Zakres rzeczowy -  wykonanie witraży – oszklenie witrażowe w 

kształcie rombów w nawie głównej filialnego kościoła pw. Bożego Ciała w Kurowie, 

2. Parafii Rzymskokatolickiej pw. Niepokalanego Poczęcia NMP w Żydowie  

dla zabytkowego kościoła filialnego pw. św. Teresy od Dzieciątka Jezus  

w Drzewianach gmina Bobolice – zakres rzeczowy wykonanie remontu ogrodzenia 

wraz ze wzmocnieniem skarpy filialnego kościoła pw. św. Teresy od Dzieciątka Jezus  

w Drzewianach. 

Oferty spełniły wymagania formalne i były kompletne w oparciu o uchwałę 

nr XVIII/168/08 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 kwietnia 2008 roku, w sprawie 

określenia zasad udzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich            

lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.   
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Mając powyższe na uwadze, proszę o podjęcie uchwały przyznającej dotację w 2015 

roku dla Wnioskodawcy w kwocie 5.000 złotych.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                  

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta 12 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”  

 

10) w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa.  

 

Pan Przewodniczący Marek Golas przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały.  

W dniu 29 lipca 2015 roku wpłynęło pismo, w którym Wnioskujący wzywa Radę  Miejską do 

usunięcia naruszenia prawa w związku z Uchwałą Nr II/15/14 z dnia 19 grudnia 2014 roku w 

sprawie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków z gminy 

Bobolice. Po rozpatrzeniu zarzutów organ stanowiący uznał, że wskazana uchwała nie 

zawiera wad prawnych, zatem nie ma podstaw do jej uchylenia lub zmiany w całości bądź w 

części. Wnioskujący został poinformowany o wysokościach taryf za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków z terenu gminy Bobolice oraz o tym, co wpłynęło na 

jej wysokość. W pismach do Wnioskującego zawarto informację o tym, że wysokość taryf 

jest ustalana dla całej gminy Bobolice i wszyscy odbiorcy z określonych grup taryfowych 

powinni być traktowani jednakowo.  

Wobec powyższego w tym stanie rzeczy wezwanie do usunięcia naruszenia prawa należy 

uznać za bezzasadne i odmówić uwzględnienia zmiany wyżej wskazanej uchwały Rady 

Miejskiej w Bobolicach.  

 
Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                  

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

11) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Wymienione w niniejszej uchwale działki stanowią własność Gminy Bobolice i były już 

przedmiotem umów dzierżawy zawartych na okres 3 lat. Wykorzystywane na cele rolnicze                      
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i składowe. W chwili obecnej ci sami dotychczasowi dzierżawcy złożyli wnioski o ponowne 

ich wydzierżawienie. 

Zgodnie z  treścią art. 18 ust.2 pkt 9 lit. a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym uchwała rady jest wymagana również w przypadku, gdy po umowie zawartej 

na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem jest 

ta sama nieruchomość. 

Natomiast z treści art.37 ust.4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 

nieruchomościami wynika obowiązek przeprowadzenia przetargu dla zawarcia umowy 

dzierżawy lub najmu na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony. 

Przywołany przepis stanowi nadto, że rada może wyrazić zgodę na odstąpienie od 

przetargowego trybu zawarcia przedmiotowej umowy. 

 

Wobec powyższego Burmistrz Bobolic wnioskuje o wyrażenie zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia kolejnych umów a podjęcie uchwały w 

przedmiotowej sprawie uznać należy za uzasadnione. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                  

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

12) w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu nieruchomości 

gruntowej położonej na terenie gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Działka nr 116/1 o powierzchni 0,0036 ha położona jest w miejscowości Kłanino przy 

Szkole Podstawowej (na zamieszczonej poniżej mapie ewidencyjnej przedmiotowa 

nieruchomość zaznaczona została kolorem żółtym). Zgodnie z wydaną w dniu 21 lipca 2011 

r. przez Burmistrza Bobolic decyzją o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego 

przedmiotowa nieruchomość przeznaczona została  pod budowę stacji transformatorowej.   

Stacja ta jest elementem inwestycji realizowanej przez Spółkę Energa-Operator S.A., mającej 

na celu modernizację sieci elektroenergetycznej w miejscowości Kłanino.  

Pismem z dnia 24 lipca 2015 r. Spółka Energa-Operator S.A. Oddział w Koszalinie 

wystąpiła z wnioskiem o sprzedaż na rzecz Spółki w drodze bezprzetargowej działki nr 116/1 

oświadczając jednocześnie, że nabywana nieruchomość przeznaczona zostanie na realizację 
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urządzeń infrastruktury technicznej i innych celów publicznych oraz że cele te będą 

realizowane przez podmiot, dla którego są to cele statutowe i którego dochody przeznacza się 

w całości na działalność statutową. 

Zgodnie z art. 37 ust. 3 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 

nieruchomościami w odniesieniu do nieruchomości stanowiących własność jednostki 

samorządu terytorialnego rada w drodze uchwały może zwolnić z obowiązku zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości przeznaczone pod budownictwo mieszkaniowe lub na realizację 

urządzeń infrastruktury technicznej albo innych celów publicznych, jeżeli cele te będą 

realizowane przez podmioty, dla których są to cele statutowe i których dochody przeznacza 

sie w całości na działalność statutową. 

W związku z powyższym podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie należy uznać               

za uzasadnione. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                  

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

13) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia warunków udzielania bonifikaty od 

opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 

nieruchomości oraz wysokości stawki procentowej.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

W Uchwale Nr XXXVIII/360/10 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 16 marca 2010 r. 

określone zostały warunki udzielania bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości oraz wysokość stawki 

procentowej tej opłaty. 

Zgodnie z § 2 powołanej wyżej uchwały, do opłaty z tytułu przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego w prawo własności, ustalonej przy zastosowaniu 95% bonifikaty, 

należy doliczyć koszty sporządzenia przez rzeczoznawcę majątkowego operatu 

szacunkowego nieruchomości. W praktyce oznaczało to, że opłata z tytułu przekształcenia, 

ustalona na podstawie operatu szacunkowego i przy zastosowaniu bonifikaty, powiększana 

była o koszt sporządzenia wyceny. 

Tymczasem zgodnie z obowiązującymi obecnie w tym zakresie przepisami prawa, 

opłata z tytułu przekształcenia prawa użytkowania w prawo własności winna być ustalana w 
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wysokości równej wartości określonej przez rzeczoznawcę majątkowego w operacie 

szacunkowym.  

W związku z powyższym podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie należy uznać                           

za uzasadnione. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                  

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

14) w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli 

realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym 

tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin oraz ustalenia wymiaru tygodniowego 

obowiązkowego pensum dla nauczycieli, którym powierzono stanowisko kierownicze.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Przepis art. 42 ust. 7 pkt 2 Karty Nauczyciela nadaje organowi prowadzącemu szkołę 

lub placówkę obowiązek określenia w drodze uchwały tygodniowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli nie wymienionych w art. 42 ust. 3 Kart Nauczyciela 

Po dokonaniu analizy Uchwały Nr VIII/61/07 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 

26 kwietnia 2007 r. w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla 

nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk 

o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin oraz ustalenia wymiaru 

tygodniowego obowiązkowego pensum dla nauczycieli, którym powierzono stanowisko 

kierownicze i inne organ prowadzący podjął decyzję o konieczności jej zmiany 

w następującym zakresie: 

-   w § 4 pkt 3 lit. b zmniejszono liczbę godzin obowiązkowego wymiaru pensum z 6 na 3 

godziny dla dyrektora przedszkola liczącego powyżej 4 oddziałów.  

Zgodnie z art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 23 maja 1991 roku o związkach zawodowych 

(tekst jedn.: Dz.U. z 2014 r., poz. 167 z późn. zm.) projekt uchwały został przesłany do 

organizacji związkowych celem zaopiniowania. Związek Nauczycielstwa Polskiego 

zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. Natomiast z NSZZ "Solidarność" KMPOiW nie 

została udzielona odpowiedź, a więc zgodnie z art.19 ust 2 nieprzedstawienie opinii w 

wyznaczonym terminie uważa się za rezygnację z prawa jej wyrażenia.  

W związku z powyższym wnosi się o podjęcie niniejszej uchwały. 
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Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

15) w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze świadczone przez Miejsko - Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Bobolicach oraz szczegółowych warunków częściowego 

lub całkowitego zwolnienia od opłaty i trybu ich pobierania.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Pupin starszy specjalista pracy socjalnej.  

Obecnie na terenie Gminy zakres szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze świadczone przez Miejsko - Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Bobolicach oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania regulowane jest przez dwie odrębne 

uchwały Rady Miejskiej: oddzielnie dla usług opiekuńczych i oddzielnie dla 

specjalistycznych usług opiekuńczych. 

Treść art. 50 ust 6 ustawy o pomocy społecznej z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy 

społecznej (tekst jednolity Dz.U.2015.163 ze zmianami) wskazuje, że Rada Gminy określa w 

drodze uchwały szczegółowe warunki przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również i tryb ich pobierania.  

Dlatego też zasadne jest wprowadzenie powyższej uchwały. 

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

16) w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania dla wyborców 

przebywających w zakładzie karnym dla przeprowadzenia głosowania w wyborach do 

Sejmu i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej 

zarządzonych na dzień 25 października 2015 roku.   
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Sekretarz gminy Krzysztof Dziadul.  

W związku z zarządzonymi na dzień 25 października 2015 roku wyborami do Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, na podstawie art. 12 § 4 

ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. Kodeks wyborczy, rady gmin tworzą obwody głosowania w 

szpitalach, zakładach pomocy społecznej, zakładach karnych i aresztach śledczych, jeżeli w 

dniu wyborów będzie w nim przebywać co najmniej 15 wyborców. Nieutworzenie obwodu 

jest możliwe wyłącznie w uzasadnionych przypadkach na wniosek osoby kierującej 

jednostką.  

W związku z powyższym zachodzi konieczność utworzenia, na terenie gminy Bobolice, 

odrębnych obwodów głosowania w Zakładzie Karnym w Starem Bornem oraz Oddziale 

Zewnętrznym w Opatówku.  

Zgodnie z kodeksem wyborczym czynności takie należy dokonać do 35 dni przed dniem 

wyborów.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

17) w sprawie uzupełnienia opisu granic okręgów wyborczych przyjętych Uchwałą Nr 

XVIII/165/12 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 25 maja 2012 roku w sprawie 

podziału Gminy Bobolice na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Sekretarz Gminy Krzysztof Dziadul. 

Podział Gminy Bobolice na okręgi wyborcze opracowany został zgodnie z zasadami 

zawartymi w ustawie z dnia 5 stycznia 2011 r. – Kodeks wyborczy, z uwzględnieniem 

zapisów Państwowej Komisji Wyborczej i zatwierdzony Uchwałą Nr XVIII/165/12 Rady 

Miejskiej w Bobolicach. Uchwała nie uwzględniała w 10 okręgach wszystkich nazw ulic            

i miejscowości z uwagi na niezamieszkiwanie osób. W związku z migracją osób i 

dopełnieniem obowiązku meldunkowego oraz przygotowaniem przez Gminę nowych terenów 

pod budownictwo jednorodzinne, powstała konieczność uwzględnienia w granicach obwodów 

i okręgów wszystkich ulic i miejscowości dotychczas niezamieszkałych jak również ulicy 

Kwiatów Polnych nowopowstałej. Nastąpiła również zmiana nazwy sołectwa z Pomorzan na 

Radwanki- skład miejscowości sołeckich nie uległ zmianie.  

 

Uzupełnienie poszczególnych okręgów o dodatkowe ulice i miejscowości nie ma wpływu na 

zmianę granic tych okręgów, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych 
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komisji wyborczych. Podjęcie niniejszej Uchwały ma charakter porządkowy. Nazwy 

dodanych ulic wyszczególniono w załączniku wielkimi literami.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

18) zmieniającą uchwałę w sprawie podziału Gminy Bobolice na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Sekretarz Gminy Krzysztof Dziadul.  

W związku z uzupełnieniem granic okręgów wyborczych o dopisanie nazw ulic                           

i miejscowości oraz zmianę nazwy sołectwa należy dokonać uzupełnienia w granicach 

obwodów głosowania o takie same nazwy. Dodane nazwy ulic i miejscowości 

wyszczególniono w załączniku wielkimi literami. Uzupełnienie granic stałych obwodów 

głosowania nie ma wpływu na zmianę granic obwodów głosowania, ustalenia ich numerów             

i granic siedzib obwodowych komisji wyborczych.  

Podjecie niniejszej uchwały ma charakter porządkowy.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

Ad. 6. Trybuna sołecka 

W trybunie głos zabrali: 

1. Helena Bubień sołtys sołectwa Chociwle – poinformowała, że po sesji odbędzie się 

spotkanie sołtysów w sprawie dożynek gminnych, sołectw które przygotowują stoiska 

oraz wieńce i poprosiła wszystkich o pozostanie po sesji w sali nr 5.  

 

Ad. 7.Trybuna obywatelska 

W trybunie obywatelskiej nikt nie zabrał głosu.  

 

Ad. 8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali: 

 

1. Radna Justyna Terlecka – podziękowała za zrobienie drogi, która prowadzi na 

cmentarz w Chmielnie.  

Pani Radna powiedziała również, że w tym roku odbył się I Turniej sołecki piłki 

plażowej przy współpracy z sołtysem Ireneuszem Bednarczykiem. W turnieju brały 
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udział 4 sołectwa + ośrodek z Darżewa. Zabawa była niesamowita, a przy tym 

integracja. Pani Radna podziękowała sołtysom sołectw i miejscowości: Ujazdu, 

Kłanina, Dargini, Świelina oraz Panu Dyrektorowi Ośrodka w Darżewie.   

 

2. Radny Zdzisław Strzelczak – ponownie poprosił o wykonanie chodnika na ścieżce 

łączącej ul. Sawicką z Jedności Narodowej. Następnie poprosił o to by Straż Miejska i 

Policja miały większy ogląd na park na skarpie w czasie weekendów. Park nadal jest 

dewastowany przez młodzież, wyrywane są krzewy, wywracane kosze.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że ścieżka przy ul. Sawickiej i jedności 

Narodowej w planach jest od 3 lat. Pani Burmistrz dodała, że temat na chwilę obecną 

jest odkładany z myślą taką, żeby zobaczyć co da się zrobić.   

Pan Dyrektor ZUKiO powiedział, że ZUKiO jest w posiadaniu kostki polbrukowej 

nadającej się na ścieżkę rowerową. Jest to możliwe do wykonania jeszcze w tym roku, 

ale zależy to od czasu, pogody i finansów.     

 

3. Radny Aleksander Maksymiuk– Pan radny powiedział, że chciał poruszyć stan ulicy 

Ogrodowej, jak wiadomo nie jest ujęta w planach remontowych. Pan radny powiedział, 

że ulica ta wymaga gruntownego remontu, nie można robić tego cząstkowo. Wchodząc 

na ulicę Ogrodową od strony ulicy Polnej widać, że beton na drodze jest wykruszony, 

połamany, stan jest fatalny. Na drodze tej nie ma w ogóle chodnika, zaczynają się 

zajęcia szkolne, dzieci przechodzą tą drogą z pobliskich ulic. Pan radny porusza tę 

sprawę na prośbę mieszkańców. Przy posesji Pana Bieleckiego wykonana jest nowa 

nawierzchnia wykonana przez właściciela tej posesji Pana Bieleckiego. Pan Bielecki 

zobligował się, że położy jeszcze 25 m polbruku przy swojej posesji i w swoim 

zakresie. Idąc dalej przy posesji Pana Pilipionka i Kacznowicza droga wygląda jakby 

był to dojazd do lasu lub na pola – nie można dobrego świadectwa wystawić o tej 

drodze. Pan radny uważa, że ten odcinek tez należałoby wykonać i pociągnąć to, aż do 

ulicy Fabrycznej. Jest to miejsce blisko centrum miasta i wszystko wygląda fatalnie. 

Pan radny zdaje sobie sprawę, że koszty remontu są naprawdę duże, ale zaproponował 

aby nie wykonywać tego kompleksowo tylko etapami.  

Kolejną sprawą jaka poruszył Pan radny to składowanie drewna naprzeciw posesji 

Pana Skórki przy ulicy Ogrodowej. Jest to teren gminny, a ludzie składują drewno, 

które leży od wiosny do lata. Propozycja Pana radnego, taka aby te drewno pociąć w 

miarę szybko i zabrać z tak widocznego miejsca, albo ewentualnie postawić tablicę by 

tego drewna mieszkańcy nie zwozili i składali.  
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Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że zna ten teren. Koszt budowy tej drogi 

byłby bardzo wysoki. Jeżeli chodzi o odcinek drogi od Pana Pilipionka i Kaczanowicza 

to jest to nowy temat bo działki były w niedawnym czasie sprzedane i mieszkańcy 

dopiero co się pobudowali. Pani Burmistrz nie obiecuje wykonania tej drogi do końca 

kadencji. Wiadomo jakie są założenia w planach i szansy na to nie ma. Ludzie 

wiedzieli gdzie się budują i na co się decydują, na drogę muszą jeszcze poczekać. 

Jeżeli chodzi o położenie polbruku przy posesji Pana Bieleckiego to była zgoda gminy 

na tę inwestycję oraz jest zgoda na poszerzenie tej inwestycji. W dalszej wypowiedzi 

Pani Burmistrz powiedziała, że od ul. 1 Maja do Pana Bieleckiego nie ma szansy 

wykonanie nowej nawierzchni drogi. Pani Burmistrz zwróciła się do pana Jana 

Rewkowskiego Dyrektora ZUKiO by przygotował kosztorys budowania chodnika od 

ulicy 1 Maja do Pana Bieleckiego. Do rozmów Pani Burmistrz wróci  w momencie 

posiadania kosztorysu. Na wykonanie drogi czy chodnika nie ma szans by otrzymać 

środki z zewnątrz, także wszystko musiałby być finansowane z budżetu gminy.    

 

4. Radny Zbigniew Oleksiak – powiedział, że przez kilka przy figurce DPS Caritas była 

ławeczka, na której odpoczywali mieszkańcy, od 3 miesięcy tej ławeczki już nie ma. 

Pan radny zwrócił się z prośbą w imieniu swoich mieszkańców o ponowne postawienie 

tej ławeczki. Kolejna sprawa jaka poruszył Pan radny to prośba o wyrównanie 

skrzyżowania ulic Kowalskiego z Jagoszewskiego oraz naprawę ulicy Tomeckiego. 

Następnie powiedział po tym, że firma Energa kładąc kabel do linii energetycznej na 

ul. Langiewicza pozostawiła chodnik w fatalnym stanie, pozostały nierówności i jest 

niebezpiecznie oraz wizualnie wygląda to źle.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że ławeczka 

została specjalnie usunięta po rozmowach i uzgodnieniach z siostrami zakonnymi. Była 

to również prośba sióstr zakonnych ponieważ na ławeczce pod figurka przesiadywała 

młodzież, odbywało się pisie alkoholu, używana wulgaryzmów. Mieszkańcy mogą 

korzystać z ławeczek, które są usytuowana na tarasie widokowym oraz na schodkach.  

 

5. Radna Małgorzata Sikora – powiedziała, że w mieście znajdują się piękne ronda, a 

chodnik na ulicy Wojska Polskiego jest w bardzo złym stanie. Chodnik wypaczony jest 

w 2 miejscach od strony krawężników.  



 32 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że zna temat, ale na chwilę obecna nie 

ma środków na tę inwestycję. Temat jest zasadny, zdanie do wykonania w najbliższym 

okresie. Natomiast na chwilę obecną należałoby zobaczyć      

 

Ad. 9. Zakończenie obrad.  

Pan Marek Golas Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


